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Vodovody a Kanalizace Nymburk, a. s. budou provádět revizi na elektroinstalaci
domácích čerpacích stanic odpadních vod. Pan revizor Vás bude průběžně
navštěvovat ve Vašich domech a tak Vás prosíme o zpřístupnění elektrického
rozvaděče čerpací stanice pro provedení revize. Revize v obci jsou plánované
od 24. 4. 2023 po dobu 4 týdnů.

Plavba hasičským člunem bude k dispozici pro všechny děti od 5 let z naší obce v
pondělí 29. 5. 2023. Sraz bude na návsi, kde nás vyzvedne autobus hasičů z
Vestce v 17:00 hodin a předpokládaný návrat dětí zpět na náves je v 19:00 hodin
nejpozději. Prosíme o nahlášení Vašich dětí na email starosta@obec-kouty.cz a to
do středy 24.5. včetně.

Pro všechny občany Kout byla domluvena u společnosti MRJ sleva 10% z ceny na
celý prodejní sortiment (písky, štěrky, kačírky, kameny, okrasné solitéry, krystaly,
minerály atd.). Uplatnění uvedené slevy není vymezeno časově, množstevně ani
počtem nákupů.

Ve spolupráci s rodinou Berouskových a hasiči z Vestce věnujeme k MDD našim
dětem vstup do parku Bylandia. Dospělí zaplatí zvýhodněné vstupné ve výši 210,-
Kč (původní cena je 300,-Kč). Termín návštěvy parku je v neděli 4. 6. 2023. Sraz
dětí a případně rodičů je na naší návsi v 9:30. Předpokládaný návrat cca v 16:00
hodin. Doprava je opět zajištěnaautobusem hasičů z Vestce. Děti z Vestce se k
naší výpravě připojí. www.bylandia.cz Prosíme o nahlášení Vás a Vašich dětí na
email: starosta@obec-kouty.cz a to do pondělí 29. 5. včetně. 

Na stavbu zastřešené pergoly převzal realizační tým obce oficiální šek na 

Do konce měsíce dubna by měl být spuštěn nový web obce, který bude splňovat
všechny legislativní požadavky a i občané na něm najdou více informací
(fotogalerii z akcí, informace o spolcích, zápisy z jednání zastupitelstva aj.).

Koncem měsíce proběhne v rámci brigády rybářského spolku Kouteční rybáři
úprava nových trvalkových záhonů před Louží.  Děkujeme všem členům za pomoc.
Na podzim pak budou dosázeny jarní cibuloviny. 

Na akci "Ukliďme Česko" přišlo 27 dobrovolníků (z toho 10 dětí), bylo nasbíráno
475 kg odpadu v okolí naší vesnice a po úklidu se snědlo 50 buřtů.

V lese u Hájenky stále probíhá těžba dřeva. Vzhledem k vydatným srážkám je
však nyní odvoz dřeva komplikovanější. 

 

 

 

 

      80. 000,- . Nyní čekáme na vyjádření stavebního úřadu v Poděbradech. 
      Následně začnou přípravy terénu pro stavbu. 
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Informace z obce Plánuješ svatbu, další děti?
"Ano, určitě. Svatbu a následně dvě děti."
 
Chci ti poděkovat za dlažbu, kterou nám věnujete pod naší pergolu s
grilem, kterou připravujeme na hřišti.
"Není samozřejmě vůbec zač. Uvědomuji si, že občas rušivě zasahujeme do dění
obce (hlavně nákladní vozy) a rád bych se podílel na jakémkoliv druhu pomoci pro
Kouty. Projekt pergoly s grilem se mi moc líbí a mimo zmiňované dlažby chci
věnovat na tento projekt obci navíc 50 000,-Kč. Domluv to na zastupitelstvu a
pošli mi darovací smlouvu."
 
Uff... Mirku, moc ti děkuji. To je od tebe opravdu moc milé.
"Jak říkám, moje firma tu má domov a chci se podílet na obecních projektech."
 
Co dále plánuješ s areálem?
"Práce je tam stále dost. Nyní zpracováváme projekt na novou budovu pro vedení
firmy a poté, co tento dům postavíme konečně zmizí dočasně umístěné stavební
buňky. Ty máme na dvoře. Co se týká nového domu, spolupracujeme s velmi
šikovným architektem a chceme aby tato stavba zapadla svým rázem do obce.
Dále chceme zrekonstruovat starou bránu a vzhledem k nestabilitě jsme nuceni
zbourat budovu bývalých chlévů a místo této budovy vystavět objekt nový. Bude
sloužit jako sklady a zázemí firmy."
 
Když to shrneme, jsi zde u nás spokojený. Co chceš vzkázat našim
občanům?
"Jsem rád, že jsme zde našli zázemí pro naši firmu a chci vzkázat všem občanům
přání, ať se jim tu dobře žije. A omlouvám se za případné občasné rušení. 
Budeme se snažit, aby bylo vždy co nejmenší."
 

Mirka Cejnara vyzpovídal Martin Pelichosvký 
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Zveme tímto všechny v neděli 30. 4. 2023 na obecní akci "Stavění Májky 
a pálení čarodějnic". Bližší informace naleznete na plakátu na poslední
stránce Plátku. 
 
V květnu nás pak v Koutech nečeká žádná velká společná kulturní akce, ale
věříme, že s teplejším počasím pergola na návsi už ožije návštěvníky
a potkáme se společně jen tak, třeba u piva.
 
 

V rámci změny návrhu územního plánu č. 3 bylo na OÚ přijato několik námitek. 

Obec jedná s MAS Svatojiřský les o zadání projektové dokumentace na
rekonstrukci budovy bývalé školy. Jak bychom mohli budovu využít budeme
zjišťovat v rámci veřejné ankety zde v plátku. Můžete přemýšlet o tom, jaké
využití byste pro budovu školy uvítali. 

Byla schválena dotace na pořízení fotovoltaiky na budovu obecního úřadu.
Následně proběhne výběrové řízení na firmu, která fotovoltaiku bude
instalovat. 

Firma PAMA zajistí nový plot kolem svého areálu. Bude s betonovou
podezdívkou a dřevěnými plaňkami. Zároveň firma PAMA darovala obci
50.000,- na stavbu pergoly na hřišti. Děkujeme. 

15. dubna kouteční chlapi vybrali ten nejhezčí strom pro letošní Májku. 

      O jejich obsahu budou občané Kout informování emailem. Dále jsou k   
      nahlédnutí na obecním úřadě. 
 

 

 

 

      Děkujeme všem, co pomohli. 
 
 
 
 
 

S Mirkem Cejnarem se nějaký pátek známe, proto 
si tykáme, a tak u toho zůstaneme i v tomto rozhovoru.
 
Takže Mirku, jak dlouho se svou firmou působíš
v Koutech?
"Areál jsem pořídil v roce 2019 a nastěhovali jsme 
se v létě 2020 a od té doby zde máme také oficiálně
sídlo firmy."
 
Čím se zabýváte?
"Vším možným :-) Převážně provádíme pozemní stavby
všeho druhu, včetně bytových domů, průmyslových
objektů. Zhotovujeme veřejné zakázky v obcích a mě-
stech v blízkém i širším okolí."
 
Kolik máš zaměstnanců?
"Kmenových zaměstnanců mám 35. Z toho jen pět osob jsou dělnické profese,
ostatní jsou stavební technici, přípraváři staveb, strojníci, řidiči..."
 
To je velká zodpovědnost za jejich životy. Aby měli výplatu vždy v
uvedený termín na svých účtech a podobně. Uvědomuješ si to?
"Odpovědnost samozřejmě cítím. Ano, je to těžké dávat práci tolika lidem, ale
zároveň pro mě motivující. Denně dělám řadu těžkých rozhodnutí."
 
Jak se tvé firmě daří?
"Poslední dva roky byly velmi náročné vlivem rapidního zdražení vstupních nákladů
a materiálů. Nyní se situace zklidnila a vzhledem k tomu, že jsme schopni zajistit 
 dostatečné množství práce a pole naší působnosti je rozsáhlé, tak se začíná
celkem slušně dařit."
 
To velmi rád slyším, to bys mohl nechat opravit i ten plot ve tvém areálu směrem 
k poli a bytovce, že ano Mirku?
"Ano, samozřejmě to máme v plánu. Momentálně probíhá příprava pro vystavění
zadní opěrné stěny a následné zhotovení oplocení z pevných polí jak na stranu k
poli, tak k bytovkám. Tím zabráníme viditelnosti do našeho areálu a pohledově tak
nebudeme rušit okolí."
 
Mirku, co tvůj rodinný život?
Mám dvě děti, dcerky. S jejich matkou nežiji a v současnosti mám přítelkyni.
 
 

Rozhovor s Ing. Miroslavem Cejnarem, majitelem firmy PAMA Poděbrady, s.r.o. 
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Píše se 26. 12.  roku  1915 a z Poděbrad přišla smutná zpráva o úmrtí majitele
poděbradského panství, pana Filipa Arnošta Hohenlohe- Schillingsfurst. 
Ve válce bylo k tomuto datu 66 vojínů z Kout. Jako invalida byl propuštěn Josef Jeník. 
Karel Kulich a Josef Němec byli na čas "subarbitrováni".
Ve válce padli synové rolníka Josef a František Stehlík, absolvent vyšší hospodářské
školy Josef Jakubec a syn domkáře Josef Šťastný. 
Dalších 19 mužů bylo odvedeno v zimě, v srpnu pak dalších 8 mužů. Ačkoliv 1/6 všech
můžu sloužila ve válce, na polích bylo včas vše sklizeno, a to ženami a dětmi. 

Koutecká kronika - 5. díl 
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V květnu 1916 se zavádí poprvé tzv. nový čas neboli letní hodiny. Prý aby se lidé
naučili časně vstávat. 1. řijna se pak vrátil zpět o hodinu. Je znovu vykonána sbírka ve
prospěch Červeného kříže, celkem 67,80 Korun. Téhož měsíce byli odvedeni 4
osmnáctiletí chlapci z Kout a konal se okázalý pohřeb za praporčíka p. Josefa
Jakubce, který padl v bitvě u Sukalu. V červnu občané Kout nasbírali celkem 52 kg
bavlny a vlny a ta byla zaslána do Vídně. V létě je nejen v Koutech ale i ve městech
velký nedostatek potravin, dospělí i děti umírají na podvýživu, celkově se rodí velmi
málo zdravých dětí.
Peníze přestávají mít hodnotu, lékař léčí za mouku, řemeslníci vyměňují své výrobky za
služby a opačně. Lidé z měst se uchylují na venkov aby si zasadili pár brambor a ti
bohatší se snaží vše co mají (šperky, obuv, šaty) měnit za potraviny. Doba je to krutá
a lidé přestávají chodit do kostela. Kronika uvádí, že se často rouhají a nadávají na
Boha. 
 
 

Podle kroniky zpracovala Ivana Kelymanová 

Leden 1916 byl velmi teplý a za celou zimu nezamrzla ani jednou Louž. Koncem
ledna byla opět vyhlášena sbírka na brambor a zeleniny a poslána do c.k. vojenské
reservní nemocnici v Jičíně. Obilí vysévají už 18. března a třešně kvetou už na jeho 
 konci. Obec půjčuje na IV válečnou půjčku 10.000 korun.  
Do vsi přicházejí první zajatci, především Rusové a Srbové na zemědělskou práci. V
obci je i přes ponurou válečnou náladu pozdvižení, a to když si pan Václav Stehlík
přiveze první automobil. 
Uprchlíci - většinou židovské a haličské ženy (Halič byla země ve východní Evropě,
rozdělená mezi dnešní Polsko a Ukrajinu) jsou ubytovány "V pastoušce na Šabatě" 
 a v učitelském bytě. Kronika uvádí, že židé většinu času hledali co by mohli odvést
na Halič a přestrojují se. Nad zajatci drží kontrolu jakýsi p. Němec, který ačkoliv je
ženatý, udržuje veřejně vztah s jednou ze starších židovek. 

Rakousko-uherská banka povoluje z
důvodu nedostatku mincí trhat na půlky 
a čtvrtiny malé bankovky. Obchodníci je
však nechtějí přijímat a říkají jim
"úplavice".
V říjnu je v hotelu ve Vídni zastřelen
hrabě Karl von Stürgkh, mnozí si myslí, že
tím válka brzy skončí, jelikož byl
stoupencem vyhlášení války Srbsku. 
Kvůli nedostatku potravin je zakázáno jíst
tři dny v týdnu maso.  Do pšeničné mouky
se přimíchává ječná a je stanovena
spotřeba 130g mouky na osobu a den.
Z kostelů a zvonic byly odváženy zvony,
roztaveny a předělány na náboje nebo 
 součásti zbraní. I v Koutech ten rok
sundali zvon z hřbitovní věžičky aby
"posloužil" válce. 
 
 Ačkoliv byl rok 1916 krutý a neveselý, dělo 
se ve světě i něco jiného než jen válka.
Albert Einstein zveřejnil obecnou teorii relativity, Alfons Mucha na zámku Zbiroh
namaloval v rámci Slovanské epopeje obraz Kázání Mistra Jana Husa v kapli
Betlémské a také byla dokončena stavba pražského mostu Františka Ferdinanda
d’Este, v roce 1920 přejmenovaného na dnešní Mánesův most. 
Narodil se také světově známý herec a idol žen Gregory Peck nebo Ferruccio
Lamborghini, italský průmyslník a slavný výrobce sportovních automobilů zn.
Lamborghini.
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